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Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at den lagerbeskatningsmodel, som regeringen påtænker at 

indføre fra 2023 på ejendomshandler, ikke vil indføre skat med tilbagevirkende kraft, og 

dermed ikke vil beskatte værdistigninger, der måtte have fundet sted før 2023? 

 

Svar 
Indførelse af lagerbeskatning vil føre til løbende beskatning af fremtidige værdistigninger 

af ejendomme. 

 

Den præcise model for lagerbeskatningen, herunder indgangsværdier og overgangsbe-

stemmelser, vil blive fastlagt i forbindelse med det lovforberedende arbejde.  

 

Det er dog hensigten, at avancer, der er konstateret, men endnu ikke realiseret på tids-

punktet for ikrafttrædelsen af den løbende lagerbeskatning, ikke skal omfattes af lagerbe-

skatningen, men først skal beskattes, når ejendommen realiseres.  
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